

namentlich aufgeführten Zeugen, hinsichtlich der Familiengeschichte, nicht uninteressant ist, lautet wörtlich wie folgt:

Jn Nomine Domini Amen.

AlberRtus dei gracia episcopus SifRidus maior prepositus. Godescalcus decanus. totumque capitulum ecclesie Misnensis vniuersis Christi fidelibus in perpetuum. Quoniam omium habere memoriam potius diuinitatis quam hvmanitatis existit. ne simul labatur cum tempore quod gerunt homines in fuga temporis eternari solet obsequio litterarum. Notum igitur esse volumus vniuersis tam presentis temporis quam futuri. quod cum abbatem et conuentum Cellenses. Cysterc. ordinis nostre dyocesis. auctoritate litterarum sedis apostolice. in forma communi obtentarum super terris scilicet possessionibus et rebus aliis traxissimus in causam. super illa parte nemoris que versus Nvzcin sita esse dinoscitur. ex ista parte riuuli qui Bethscua nuncupatur. quam partem nemoris olim illi de Nvzcin sibi similiter vendicabant.⁶³⁾ propter diligentem precum instantiam illustris principis⁶⁴⁾ Heinrici Misnensis et Orientalis⁶⁵⁾ Marchionis. ante litis contestationem omnibus actionibus et iuribus que nobis super eadem parte nemoris competebant. vel competere uidebantur. in integrum renunciaimus liberaliter et spontanea voluntate. Sane cum huiusmodi renunciatio vnanimi consensu omnium nostrum rationabiliter sit peracta. quatinus eadem perpetua firmitate consistat. et contra obliuionis sinistre interpretationis et cuiuslibet calumpniosa cauillationis incommodo sit secura. presentem paginam super eo Conscriptam nostri Episcopi et capituli sigillorum appensionibus⁶⁶⁾ fecimus communiri. Huius rei testes sunt. Magister Hildebrandus decanus Merseburgensis. magister Petrus scolasticus Nvenburgensis.⁶⁷⁾ Magister Conradus de clobloistorf⁶⁸⁾ canonicus Merseburgensis. Heinricus de Waldowe.⁶⁹⁾ Otto de Ilbvrc.⁷⁰⁾ Otto de Nideke.⁷¹⁾ Reinhardus varc de Nvenbure. Albertus

⁶³⁾ Statt vindicabant. — ⁶⁴⁾ Hieraus geht recht deutlich hervor, woher des Markgrafen Heinrich Beinamen illustris röhrt. Er war der Erste, der mit dem Titel princeps illustris belegt ward. — ⁶⁵⁾ Orientalis Marchia war am rechten Elbufer nach der Spree hin; ein Theil der jetzigen Niedersachsen. — ⁶⁶⁾ Angehängt sind 2 Wachssiegel, das des Bischofs Albert, und das größere Stiftssiegel. — ⁶⁷⁾ Scholastikus des Stifts Naumburg an der Saale. — ⁶⁸⁾ Einer aus der Familie der Knobelsdorff, die jetzt von Knobelsdorf (in Schlesien, Pommern sc.) sich schreiben; kommen auch oft in Urk. des Klosters Buch vor. — ⁶⁹⁾ Waldau bei Hain. Bgl. Schöttgen dipl. Nachlese Bd. 2. S. 127; v. Meding III. Nr. 900. — ⁷⁰⁾ Die Ilburge waren im 13. und 14. Jahrhundert zu Liebenwerda und Nebichau angesessen, auch besaßen sie die Fähre bei Belgern; 1305 fauften sie auch Dahlem und Strehla. Eigentlich ist noch unentschieden, ob diese Ilburg eine Familie mit denen von Ilenburg sind. — ⁷¹⁾ Doch wohl Neudeck bei Liebenwerda. Die von Neudeck waren auch ein oberrheinisches Geschlecht, das um Worms begütert war. Schanat, histor. episc. Wormatiens. P. I. S. 274.